

СОДЕРЖАНИЕ

РАЗДЕЛ I. ИСТОРИОГРАФИЯ И ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ

<i>Журавлев В.В.</i> Российский либерализм в контексте современных исследований	7
<i>Титова О.Ю.</i> Об особенностях поверий о ведьмах у южнорусского населения	19
<i>Кадыкова М.Н.</i> Отечественная историография биографического метода Т. Карлейля	24
<i>Моу Моин.</i> История государственной сухопутной границы в современной российской историографии	30
<i>Закатаева А.С.</i> Польская родовая геральдика в отечественной историографии до 1917 г.....	35
<i>Соломатина Е.И.</i> Отечественная историография советско-американских торгово-экономических отношений 1917-1933 гг.	40
<i>Леонтьев А.В.</i> Иисус Христос в исторической концепции А.Т. Фоменко.....	45

РАЗДЕЛ II. ВСЕОБЩАЯ ИСТОРИЯ

История Древнего мира и Средних веков

<i>Гриценко В.А.</i> К вопросу о варваризации поздней римской императорской армии	51
---	----

Новая и Новейшая История

<i>Павинский В.С.</i> Анализ научной деятельности Православного Палестинского общества за период 1882-1917 гг.: основные тенденции и достижения	57
<i>Трегубенко А.В.</i> Советско-американское противостояние в Японии (1945-1947)	61
<i>Бирюков А.М.</i> Американо-советское противостояние конца 1970-х – первой половины 1980-х годов и роль стран Персидского залива	67

РАЗДЕЛ III. ИСТОРИЯ РОССИИ СРЕДНИХ ВЕКОВ И НОВОГО ВРЕМЕНИ

<i>Феребов А.Н.</i> Формирование сословной идентичности у студентов Московского университета в первой половине XIX в.	73
<i>Бурцева Е.Е.</i> Корпоративность как характерная черта сознания тульских мещан в последней трети XIX – начале XX вв.	79

РАЗДЕЛ IV. НОВЕЙШАЯ ИСТОРИЯ РОССИИ

<i>Лиджеева К.Ф., Олчанова Ц.В.</i> Проблемы образовательной политики на Северном Кавказе и в Калмыкии в процессе этно-административных преобразований 1920-х гг.....	87
<i>Нигматуллин С.Х.</i> Форма личного листка по учету кадров как отражение социальной политики в СССР в 1930-1950-х гг. (на примере документов московских школ).....	92
<i>Федин С.А.</i> Преступления в системе потребительской кооперации в 1945-1953 гг. и борьба с ними правоохранительных органов (на материалах Нижнего Поволжья).....	98
<i>Кучанов И.С.</i> Парламентские выборы-2003: триумф «партии власти» или потерянная победа КППРФ?	103
<i>Ковалева О.С.</i> Фактор культуры в обосновании политических приоритетов России в евразийском геополитическом пространстве: история и современность.....	113
<i>Новиков П.С.</i> Проблема развития рейдерства в России	117

РАЗДЕЛ V. ПОЛИТОЛОГИЯ

<i>Нуждён</i> К.Э. Политические аспекты Олимпиады в Сочи в 2014 г.....	122
<i>Иванов</i> В.К. Динамика социальных функций газетных СМИ в контексте современного политического процесса.....	127
<i>Болтовский</i> С.О. Русский язык на постсоветском пространстве: теоретический аспект проблемы	135
<i>Аваков</i> А.И. К вопросу о предпосылках формирования ультраправого движения в современной России	142
<i>Коцан</i> И.М. Политико-правовой анализ регулирования лоббистской деятельности в зарубежных странах.....	146
<i>Куликов</i> С.П. Исторические аспекты развития студенческого самоуправления России в контексте политической социализации молодежи.....	157
<i>Растимешина</i> Т.В. Демузеефикация объектов культурного наследия как политическая тенденция.....	163
<i>Сурнина</i> В.В. Направления совершенствования современной государственной политики туризма: сельский туризм	168

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Бабкин</i> М.А. [Рец. на кн.:] Болотов С.В. Русская Православная Церковь и международная политика СССР в 1930-е – 1950-е годы. М., Изд. Крутицкого подворья. 2011. 315 с.	177
<i>Международная конференция «Трансформация политической системы постсоветских независимых государств»</i>	180
НАШИ АВТОРЫ.....	183

CONTENTS

SECTION I. HISTORIOGRAPHY AND SOURCE STUDY

V. Zhuravlev. Russian liberalism in the context of modern studies.....	7
O. Titova. On features of Southern Russians' popular beliefs about witches.....	19
M. Kadycova. Russian historiography on T. Carlyle's biographical method	24
Mou MoYing. The history of Russian state land border in modern national historiography.....	30
A. Zakatayeva. Polish heraldry in Russian historiography before 1917	35
Ye. Solomatina. Historiography of the Soviet-American trade and economic relations 1917-1933.....	40
A. Leontyev. Jesus Christ in A. Fomenko's historical concept	45

SECTION II. GENERAL HISTORY

History of the Ancient and Middle Ages

V. Gritsenko. To the issue of barbarization of late Roman empire army	51
--	----

Contemporary history

V. Pavinsky. The study of the Orthodox Palestinian society's scientific activity in 1882-1917: main trends and achievements	57
A. Tregubenko. Soviet-American confrontation in Japan (1945-1947).....	61
A. Biryukov. The American-Soviet confrontation in late 1970s – early 1980s and the role of the gulf countries	67

SECTION III. HISTORY OF RUSSIA OF THE MIDDLE AGES AND NEW TIME

A. Ferebov. Moscow university students' class identity formation in early 19th century	73
Ye. Burtseva. Corporatism as the main feature of Tula's lower-middle class in late 19th – early 20th centuries	79

SECTION IV. CONTEMPORARY HISTORY OF RUSSIA

K. Lidzheeva, Z. Olchanova. The problems of educational policy in the Northern Caucasus and Kalmykia in ethno-administrative transformations of the 1920s	87
S. Nigmatullin. The form of “personal data sheet of the staff” as reflection of Soviet social and repressive policies in 1930-1950s (by example of Moscow school records)	92
S. Fedin. 1945-1953 consumer cooperation crimes and law enforcement (based on materials of the lower Volga region)	98
I. Kuchanov. 2003 parliamentary elections: “ruling party” triumph or CPRF's loss?	103
O. Kovaleva. Cultural factor in substantiating Russia's political priorities in Euroasian geopolitical space: history and present.....	113
P. Novikov. Appropriate directions of raid development in russia.....	117

SECTION V. POLITOLOGY

K. Nuzhdyonov. Polytical aspects of 2014 Olympic games in Sochi.....	122
V. Ivanov. The dynamics of press social functionsin contemporary political process.....	127
S. Boltovskoy. The Russian language in Post-Soviet space: theoretical aspect of the problem.....	135

A. Avakov. Towards prerequisites of modern Russia's ultra-right movement.....	142
I. Kotsan. Political and legal analysis of regulatory lobbying in foreign countries	146
S. Kulikov. Historical aspects of russian students' self-management development in the context of youth political socialization.....	157
T. Rastimeshina. Conversion of cultural heritage objects as political tendency	163
V. Surnina. Trends of improving modern state policy on tourism: rural tourism.....	168

SCIENTIFIC LIFE

Babkin M.A. [Book review:] Bolotov S.V. Russian Orthodox Church and foreign policy of the USSR in 1930th – 1950th. Moscow: Krutitsy Metochion Press. 2011. 315 p.	177
International conference «Transformation of the political system of post-soviet independent states».....	180
OUR AUTHORS	183